考試日期:108年5月18日第1節

本試題共: 1 頁(本頁為第 1 頁)

科目:天主教基礎要理

系組:天主教研修學士學位學程

注意:答題時,請寫清楚題號。

請抄題。

#### 申論題

- 一、 耶穌基督是誰?跟你有什麼關係?請就信仰立場詳述之。(40%)
- 二、 試說明復活節的由來與意義?對教友生活有什麼影響?(30%)
- 三、祈禱是什麼?請就方式、內容、作用等三點分別介紹? (30%)

※ 注意:1.考生須在「彌封答案卷」上作答。

- 2. 本試題紙空白部份可當稿紙使用,試題須隨答案卷繳回。
- 3. 考生於作答時可否使用計算機、法典、字典或其他資料或工具,以簡章之規定為準。

考試日期:108年5月18日第2節

本試題共: 3 頁(本頁為第 1 頁)

科	目:英文 系組:天主教研修學士學位學程	
(I)	Choose the correct answer.64%注意:答題時,請寫清楚題號與答案,否則將不予計分。 Example: 1 B	
	1. Palm is the beginning of Holy Week.  (A) Monday (B) Friday (C) Saturday (D) Sunday  2. Holy is the day on which Catholics recall the foot washing and Last supper of Jesus Christ with the Apostles (宗徒).	
	(A) Thursday (B) Friday (C) Saturday (D) Sunday  3. In the Christian religion <i>Good</i> is the day on which <b>the death of Jesus</b> is especially remembered.	
	(A) Thursday (B) Friday (C) Saturday (D) Sunday 4. The New Testament (新約) is the part of the Bible. (A) 1st (B) 2nd	
	<ul> <li>5. My second eldest brother is 3 years than me.</li> <li>(A) old (B) elder (C) older (D) oldest</li> <li>6. You cannot be careful while going skiing alone.</li> </ul>	
	(A) many (B) enough (C) too (D) ever 7. It's kind you to say so.	
	(A) of (B) for (C) from (D) with 8. He can't speak English as as Chinese.	
	(A) Good (B) well (C) better (D) best  9. She's so weak that she can walk now.  (A) always (B) often (C) seldom (D) hardly	
	10. You love swimming; do I.  (A) nor (B) neither (C) so (D) as	
	11. We should always speak we believe is right.  (A) that (B) what (C) which (D) it	
	<ul><li>12 parents are coming to the meeting.</li><li>(A) Both of his (B) The both of his (C) His both</li><li>13. You may give it to comes first.</li></ul>	
	(A) whatever (B) whosever (C) whomever (D) whichever  14. I always get really nervous when I have to make a public speech.	
	It's been a real for me since my childhood.  (A) joy (B) pleasure (C) pain (D) honor	
	15. Mark is all While doing dishes, he often breaks things in the kitchen.  (A) toes (B) thumbs (C) fingers	
	16. I have got my pen; have they got?  (A) their (B) them (C) theirs	

- ※ 注意:1.考生須在「彌封答案卷」上作答。
  - 2. 本試題紙空白部份可當稿紙使用,試題須隨答案卷繳回。
  - 3. 考生於作答時可否使用計算機、法典、字典或其他資料或工具,以簡章之規定為準。

考試日期:108年5月18日第2節

本試題共: 3 頁(本頁為第 2 頁)

科目:英文

系組:天主教研修學士學位學程

Read the story and answer the questions:

An eleven-year-old girl breathe life into the body of her one-year-old sister.

Ruth Ginsburg *revived* her sister Joan yesterday while their mother tried to telephone a doctor and the police for help.

Ruth later remembered the fast way she saved her sister's life. She had noticed that her sister, who was ill, had begun to *strangle*. She quickly called her mother. After a *useless effort* to help Joan, Mrs. Ginsburg handed the baby to Ruth and rushed to phone for help. The baby *appeared* to have stopped breathing.

Ruth suddenly decided to start breathing into the baby's mouth. Later, Ruth explained that she remembered a newspaper story her mother once read to her about a life being saved by mouth-to-moth breathing.

"So I thought it might work with Joan," she said.

It did.

(II) Arrange these events in the order in which they happened (按故事內容將下列情節排序). 14% 注意:答題時,請寫清楚題號與答案,否則將不予計分。

Example: 1. D , 2. A , ... 7. E

- (A) Ruth breathed into the mouth of her sister.
- (B) Mrs. Ginsburg telephoned the doctor for help.
- (C) Ruth saw her sister strangling.
- (D) The baby appeared to have stopped breathing.
- (E) Ruth called her mother.
- (F) Joan began to breathe again.
- (G) Mrs. Ginsburg tried to help the baby.

(III) Choose the correct answer.

12%

注意:答題時,請寫清楚題號與答案,否則將不予計分。 Example: 1. \_ C

- 1. The title that would best explain the main idea of this story is:
  - (A) A Dying Child
  - (B) Quick Thinking
  - (C) The Value of Memory
  - (D) No Help
- ※ 注意:1.考生須在「彌封答案卷」上作答。
  - 2. 本試題紙空白部份可當稿紙使用,試題須隨答案卷繳回。
  - 3. 考生於作答時可否使用計算機、法典、字典或其他資料或工具,以簡章之規定為準。

考試日期:108年5月18日第2節

本試題共: 3 頁(本頁為第3頁)

#### 科目:英文

系組:天主教研修學士學位學程

- 2. Mrs. Ginsburg
  - (A) tried to telephone for help.
  - (B) told Ruth to use mouth-to-mouth breathing.
  - (C) was not home.
  - (D) was able to help the baby when Joan started to strangle.
- 3. Ruth saved Joan's life because
  - (A) her mother called the police.
  - (B) the doctor told her what to do.
  - (C) she remembered her sister's advice.
  - (D) she had a good memory.
- 4. When Joan started breathing again, Mrs. Ginsburg most likely
  - (A) scolded Ruth.
  - (B) was very happy.
  - (C) was angry because the police didn't come.
  - (D) read Ruth another story from the newspaper.
- 5. Joan Ginsburg was not
  - (A) ill.
  - (B) one year old.
  - (C) saved by her sister.
  - (D) saved by her mother.
- 6. One of the things Ruth did not do was
  - (A) help her sister to breathe.
  - (B) see her sister's breathing difficulty.
  - (C) call the doctor.
  - (D) remember the story her mother read.

#### (IV) Pick out the best "story" meaning of each of these words.

10%

Example: 1. A 注意:答題時,請寫清楚題號與答案,否則將不予計分。

- 1. revived her sister
  - (A) carried away
- (B) put to sleep
- (C) brought to life

- 2. a winning effort
  - (A) pull

(B) try

(C) move

- 3. began to strangle
  - (A) choke

- (B) sneeze
- (C) blow air

- 4. *appeared* sad
  - (A) looked like or seemed (B) entered into
- (C) walked up

- 5. useless worry
  - (A) small

- (B) without success
- (C) important

- ※ 注意:1.考生須在「彌封答案卷」上作答。
  - 2. 本試題紙空白部份可當稿紙使用,試題須隨答案卷繳回。
  - 3. 考生於作答時可否使用計算機、法典、字典或其他資料或工具,以簡章之規定為準。